
Apoštolát modlitby na mesiac január: 
• Všeobecný: Aby všetci ľudia uznali, že sú členmi jednej 

Božej rodiny a aby sa skončili vojny, nespravodlivosť 
a vzájomná diskriminácia. 

• Misijný: Aby sa mladé misijné cirkvi venovali formácii 
osôb pre pastoračnú prácu. 

• Úmysel KBS: Za ochotu ducha. Aby sme na príhovor 

nových blahoslavených, Vasiľa Hopka a sestry Zdenky 

Schelingovej, rástli v čnosti a mohli tak obetavo slúžiť 

Bohu a blížnemu. 

Nestratiť  nádej 
 Priatelia, chcem vás všetkých srdečne 

pozdraviť pri vstupe do Nového Roka. 

V takejto chvíli si vzájomne želáme len to 

dobré. A myslíme to úprimne, v hĺbke 

každého z nás je prítomná nádej, že sa nám 

bude dariť, že nás nestretne nešťastie, ktoré by 

sme nevedeli prekonať, že budeme mať dosť 

sily... Bez nádeje by sa nedalo žiť. Nedá sa 

však prehliadnuť, že do budúcnosti mnohí 

oprávnene pozerajú aj s obavami. Napriek 

tomu, že nás v správach ubezpečujú, že 

životná úroveň občanov Slovenska v budúcom 

roku neklesne, predsa mnohí cítia na vlastnej 

koži, že niečo iné je štatistika a celkový 

priemer a iné je konkrétny človek či rodina.  

Bolo by veľmi povrchné nevnímať tento 

strach a nebrať ho vážne. 

 Preto si netrúfam hovoriť o veľkých 

plánoch. Rovnako ako vy verím a dúfam, že 

nájdeme silu, že sa nám spoločne podarí náš 

svet aj vylepšovať, že zažijeme aj pekné 

veci... Ale moje prianie sa na začiatku tohto 

roka upriamuje predovšetkým na želanie 

toho, aby sme vedeli byť citlivý jeden 

na druhého, aby sme vedeli kriesiť 

všetok dobrý potenciál, ktorý je v nás, 

aby sme si vedeli spoločne život 

uľahčovať a spríjemňovať. Aj v tých 

najťažších dobách človek môže zo 

seba vydolovať veci, na ktoré potom 

veľmi rád spomína. Celými Vianocami 

mi zneli v mysli slová z oslavného 

spevu anjelov: „... a na zemi pokoj 

ľuďom dobrej vôle!“. Od ľudí 

dobrej vôle sa odvíja v živote veľmi 

veľa. A veľké množstvo takýchto 

ľudí Vám zo srdca prajem. 

Peter Cibira  

 

O nádeji....? 
 Starý rok sa prehupol do nového a ja tu sedím, ako mnohí 

a premýšľam... O koľko ťažší bude rok  a čo strašné ešte 

príde. Víria mi v hlave samé čierne a pochmúrne veci. Koľko 

strašných vecí sa stane v tomto roku,  či bude na chleba....či 

mám s ostatnými nadávať na politiku, či sa búriť proti 

Bohu...?  

Lenže...musím priznať, že ma Boh doteraz nikdy neopustil. 

Ani v tom najťažšom. Vždy tu boli  ľudia...priatelia, deti...cez 

ktorých mi Boh zviditeľňoval svoju tvár. 

 „Vieš,“ povedala mi raz priateľka, ktorá už dlho žije 

v Ázii, „vy ste tu všetci bohatí. Ani si nevieš predstaviť, ako 

žijú ľudia tam...,  nevieš, ako vyzerá skutočná bieda.“  

Naozaj, asi neviem. Keď si predstavím, ako pokojne deti 

odhadzujú chlieb do koša, koľko peňazí minieme na hlúposti 

a aké rady stoja na Vianoce pred obchodmi...  

 Asi sa až priveľmi podobáme na Izraelitov na púšti...Boh 

ich kŕmil prepelicami a mannou a predsa reptali proti Bohu 

a Mojžišovi,  že radšej mohli byť v otroctve, kde mali plné 

hrnce mäsa.  

 Prečo je to tak, že sloboda nielen hreje, ale aj bolí? Asi 

preto, že je jednoduchšie reptať a kritizovať, než niečo robiť, 

než sa snažiť niečo zmeniť. Asi tak, ako to bolo pred 

tisíckami rokov za Mojžiša, musí naša ureptaná generácia 

najskôr vymrieť. Asi až nová, mladá, ničím nezaťažená krv, 

bude mať odvahu prijať Božie výzvy a  prejsť Jordánom do  

zasnúbenej zeme. Až oni budú vedieť, čo to sloboda je, že 

nesie so sebou aj bremená a zodpovednosť. Až pred nimi 

spadnú múry Jericha. Možno až oni budú vedieť vybudovať 

spravodlivejší a hojnejší svet.... ak zasa niekto nezneužije 

slobodu pre svoju moc a slávu. Nádej však zostáva... 

 Mnohokrát v dejinách nové ratolesti vypučali  s novou 

silou. Verím, že budú mať silu a odvahu rásť aj dnes. 

Múdri ľudia povedali, že pokrok nastáva negáciou negácie.  

Ja sa na to celkom teším, i keď možno dosť umiernene, lebo 

nie vždy v histórii dopadla táto nová negácia dobre.  Možno, 

že príde niekto, kto zneguje biedy tejto doby, násilie 

a perverznosť. Verím, že  nie silou rečí a ramien sa urobí svet 

lepším, ale múdrosťou múdrych, činorodých, božích ľudí.  

 Napriek všetkému si myslím, že i v tomto svete sa dá žiť 

a vytvárať oázy  pokoja a lásky - v srdci, v  rodine, v deťoch, 

v priateľoch....a že v Božom náručí iste nezahynieme... 

-gabris- 

Mesačník farnosti sv. Martina z Tours - Suchá nad Parnou, Košolná, Zvončín 
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Dnes trochu viac poeticky, ale aj pravdivo. Text je od autorky Dorothy Lex Nolte. 

 
Deti sa učia podľa toho, ako žijú: 

Ak dieťa žije s kritikou, učí sa odsudzovať. 

Ak dieťa žije s nevraživosťou, učí sa bojovať.  

Ak dieťa žije s posmechom, učí sa byť ostýchavým.  

Ak dieťa žije s hanbou, učí sa byť vinným. 

Ak dieťa žije s toleranciou, učí sa byť trpezlivým. 

Ak dieťa žije s povzbudením, učí sa sebadôvere. 

Ak dieťa žije s chválou, učí sa oceniť. 

Ak dieťa žije s čestnosťou, učí sa spravodlivosti. 

Ak dieťa žije s bezpečnosťou, učí sa mať dôveru. 

Ak dieťa žije so súhlasom, učí sa mať rád seba. 

Ak dieťa žije s akceptovaním a priateľstvom, učí sa nachádzať vo svete lásku. 

 
Prevzaté z knižky: J. SUCHÁN: Z tmy na svetlo, PS MONT, BRATISLAVA, 1997 

 

Matka Pánova 
 

Nový Rok je v liturgii venovaný oslave Bohorodičky. 

Pokúsime sa tu zoradiť niekoľko informácií o nej. A tiež 

niekoľko vecí, čo tieto informácie znamenajú. 

Najjemnocitnejšie o nej rozpráva evanjelista Lukáš. Jeho 

rozprávanie o zvestovaní (Lk 1,26-38) je meditácia o Božích 

dielach.  

Evanjelium spomína ako posla božieho Gabriela, toho 

anjela, ktorý je v knihe Daniel poslom poslednej doby. Jeho 

zjavenie teda znamená: Čas božieho zľutovania konečne 

prišiel. Aj posolstvo je plné spomienok na skoršie Božie 

prisľúbenia. Už anjelovo oslovenie otvára svet starozákonnej 

istoty o spáse: ”Zdravas, milosti plná”. Každý národ má svoj 

vlastný spôsob pozdravovania. My sa pozdravujeme ”Dobrý 

deň”. V gréčtine sa o.i. pozdravuje slovami: ”Raduj sa”. A tu 

nachádzame doslovne tento pozdrav: ”Teš sa, Omilostená”. 

Toto zvolenie je súčasne viac ako obyčajný grécky pozdrav. 

Je ozvenou prorockých prisľúbení ako bolo toto 

Sofoniášovo: 

”Plesaj dcéra Siona, jasaj, Izrael, 

teš sa a raduj sa z celého srdca,  

dcéra Jeruzalema: 

Kráľom Izraela vprostred teba je Pán.”  

Zachariáš zas prorokoval: 

”Plesaj hlasne, dcéra Siona, 

jasaj, dcéra Jeruzalema, 

hľa, kráľ tvoj ti prichádza, 

spravodlivý je a spásonosný.”  

Takéto zvolanie adresovali sa ”dcére Siona”. Tým sa myslí 

ľud Izraela (špeciálne Jeruzalem), zosobnený v imaginárnej 

dievčenskej postave. ”Žena Siona”, povedali by sme my. 

Jasanie prorokov sa teraz vyplnilo na tomto dievčati, už nie 

imaginárnom ale plne živom, ktoré tu zastupuje celý národ. 

V Márii stojí tu celý Izrael a prijíma posolstvo, že Boh 

posiela do jeho stredu Kráľa, Mesiáša. 

Mária riekla anjelovi: ”Ako sa to stane, keďže ja muža 

neznám?” Táto otázka je úvodom k druhej časti posolstva: 

”Duch Svätý zostúpi na teba a moc Najvyššieho ťa zatieni.” 

(Lk 1, 35). Slovo ”zatieni” je vzaté zo Starého zákona. 

Pripomína svietiaci oblak, ktorý sa zniesol na znak 

prítomnosti Boha na stánok na púšti alebo na jeruzalemský 

chrám  

(Ex 40, 34-35 Nm 5,75; 10,34; 2 Krn 7,3). 

Táto jediná stránka Lukášovho evanjelia obsahuje ešte 

mnoho iných starozákonných spomienok. 

 

Mária, ktorá bola najjasnejším obrazom očakávajúceho 

Izraela, stáva sa praobrazom Cirkvi, ktorá prináša svetu 

Ježiša. Nemá úlohu kázať, ktorú mali Ján Krstiteľ a apoštoli. 

Nie je oficiálnym hlásateľom. Preto je Markovo evanjelium, 

ktoré sa zaoberá len verejným kazateľským pôsobením 

Ježiša, nevenuje nijakú osobitnú pozornosť. No Matúš, 

Lukáš a Ján čoraz väčšmi objavujú jej úlohu. Tá spočíva 

nielen v jej pokrvnosti s Ježišom. Mária je s celou svojou 

osobou zatiahnutá do udalostí. Udalosti spásy: ”zachovávala 

si a premýšľala o nich vo svojom srdci”  

Mária ”verila”, teda:  „Počala ho prv v mysli ako vo svojom 

lone”. Uctievať si ju pre je osobitné postavenie v tajomstve 

Kristovom je naozaj v duchu Evanjelia. 

Ježiš bol jej prvorodený. Evanjeliá nehovoria, že mala po 

ňom ešte iné deti. Skutočnosť, že sa hovorí o Ježišových 

”bratoch a sestrách” (Mt 13,55-56), v tejto súvislosti 

neznamená sama o sebe nič. V hebrejčine a aramejčine sa 

tak označovali aj vzdialenejší príbuzní. A tak je tomu v 

Nazarete ešte aj dnes. Teda v evanjeliách spomínaní Ježišovi 

”bratia a sestry” nemusia byť deťmi Jozefa a Márie. Vyplýva 

to napr. aj z faktu, že Jakub a Jozef sa u Mt 13,55 po prvý 

raz spomínajú ako ”bratia” Ježišovi, hoci podľa textu u Mt 

27,56 sú synmi inej Márie. Je totiž pravdepodobné, že by sa 

tento Jakub a Jozef nespomínali bez ďalšieho vysvetlenia 

ešte raz, keby šlo o iných a nie o už raz spomínaných. Ďalej 

najmä podľa Jn 19,27 je vrcholne nepravdepodobné, že by 

Mária bola mala ešte ďalších synov. Je zaujímavé, že nikde 

v kresťanskom výtvarnom umení, ani v umení reformácie, 

nezobrazuje sa Mária s viacerými deťmi.  

 

Vedela Mária celkom presne, koho priniesla na svet? Ako sa 

zdá, nie, pretože až Pánovým zmŕtvychvstaním začalo byť s 

plnou jasnosťou zrejmé, kto bol. 

 

Spracované podľa knihy: Zvěstovaní víry, Síť 1996 

 

 
OOkkaammiihh    ddeettíí   
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Gabriel Garcia Marquez  
vynikajúci 74-ročný kolumbijsky 

spisovateľ, laureát Nobelovej ceny, má 

rakovinu. Stiahol sa z verejného života 

a svojim priateľom rozposlal 

Požehnaný list, ktorý sa rozširuje na 

internete. Tak sa z Chile dostal až 

k nám. 

 "Keby Boh na chvíľu zabudol, 

že som babka a daroval mi trocha 

života, využil by som tento čas 

najlepšie ako viem. Pravdepodobne by 

som nepovedal všetko, o čom 

premýšľam, ale celkom iste by som si 

premyslel všetko čo poviem. Cenil by 

som si veci nie podľa ich hodnoty, ale 

významu. Spal by som málo, viac by 

som sníval, viem, že každú minutú so 

zavretými očami strácame 60 sekúnd 

svetla. Kráčal by som, keď sa iní 

zastavia, budil by som sa, keď iní spia. 

Keby mi Boh daroval omrvinku života, 

obliekol by som sa jednoducho, obrátil 

by som sa k Slnku, odkrývajúc nielen 

svoje telo, ale aj svoju dušu. 

Presviedčal by som ľudí, ako veľmi sa 

mýlia, keď si myslia, že na starobu sa 

nie je vhodné zamilovať. Nevedia, že 

starnú práve preto, že sa vyhýbajú 

láske! Dieťaťu by som urobil krídla, 

ale zobral by som mi ich, kým sa 

nenaučí lietať. Starším osobám by som 

povedal, že smrť neprichádza spolu 

so starobou, ale so zabudnutím 

(opustením). Toľko veci by som sa 

naučil od vás, ľudí... 

 Naučil som sa, že všetci chcú 

žiť na vrchole hory, zabúdajúc, že 

skutočné šťastie sa skrýva v samotnom 

spôsobe výstupu na štít. Naučil som sa, 

že keď novonarodene dieťa chytí 

svojou maličkou rúčkou otcov prst, 

drží sa ho už navždy. Naučil som sa, že 

človek má právo pozerať sa na druhého 

zhora len vtedy, keď mu chce pomôcť, 

aby sa zodvihol. Je toľko vecí, čo som 

sa od vás mohol naučiť, ale v 

skutočnosti sa mi neveľmi hodia, keď 

ma uložia do truhly, nebudem už žiť. 

Hovor vždy, čo cítiš, a čiň, čo si 

myslíš, Keby som dnes vedel, že dnes 

ťa naposledy vidím spiaceho, silno by 

som ťa objal a modlil by som sa 

k Pánovi, aby mi dovolil byť tvojim 

anjelom strážnym. Keby som vedel, že 

sú to posledné minúty, čo ťa vidím, 

povedal by som "milujem ťa" a hlúpo 

by som predpokladal, že to vieš. Vždy 

je nejaké zajtra a život nám dáva 

možnosť urobiť dobrý čin, ale, ak sa 

mýlim a dnešok je všetkým, čo mi 

zostava, chcel by som ti povedať, ako 

veľmi ťa milujem a nezabudnem. 

Zajtrajšok nemá nik zaručený - ani 

mladý, ani starý. Možnože dnes sa 

naposledy dívaš na tých, ktorých 

miluješ. Preto neváhaj a urob to dnes, 

lebo, ak sa ukáže, že sa zajtrajška 

nedočkáš, budeš ľutovať dňa, v ktorom 

ti chýbal čas na jeden úsmev, na jeden 

bozk, že si bol priveľmi 

zaneprázdnený, aby si im odovzdal 

posledné prianie. Buď vždy blízko 

tých, ktorých miluješ, hovor im nahlas, 

ako ich potrebuješ, ako ich miluješ, 

a buď voči nim dobrý, nájdi si čas 

povedať im "ľutujem", "prepáč", 

"prosím", "ďakujem" a všetky iné 

slova lásky, ktoré poznáš. Nik si 

nebude pamätať tvoje skryté 

myšlienky. Pros teda Pána o silu a 

múdrosť, aby si ich mohol vyjadriť. 

Ukáž svojim priateľom a blízkym, ako 

veľmi ich potrebuješ. Pošli tieto slová, 

komu chceš. Ak to neurobíš dnes, 

zajtrajšok bude rovnaký ako 

včerajšok." 

 

Matka Tereza z Kalkaty 

smerovka k Bohu 
 19. októbra 2003 Svätý Otec Ján Pavol II. blahorečil 

Matku Terezu z Kalkaty - sväticu dnešnej doby. A práve 

v tejto dobe má nám táto útla, nenápadná, skromná svätica 

čo povedať. Aj dnes platia jej slová: 

 - Keď ľudia týždne dokážu diskutovať o príčinách zla 

- ona hovorí: „...lepšie je pokľaknúť pred Najbiednejším 

z biednych a nechať sa vpočuť do ich potrieb.“ 

 - Keď v médiách žena tak často v rozličných 

reklamách, a nielen v nich, poukazuje na jedinú svoju 

hodnotu - telo, ona - žena stará, zvráskavená, majúca tak 

málo (jedno sárí), nadchýňa svet svojou láskou 

k nemilovanému človeku, ktorú tak bezhranične 

preukazovala počas života. 

 - Keď dnes jedinou snahou ľudí je za každú cenu mať 

čo najviac, ona hovorí, že väčšmi je potrebné byť človekom 

pre človeka. 

 - Keď dnes tak veľa osôb nechce pochopiť, že ľudský 

život začína počatím, ona  hovorí priamo: „Hoci mám 

neveľa, dajte mi tie deti a ja im dám mlieko a chlieb, ale 

nezabíjajte také bezbranné deti Boha.“ 

 - Keď zvlášť na Západe, niektorí vystupujú z Cirkvi 

a nechcú uznať Kristovho námestníka - pápeža Jána Pavla 

II., ona ho obvykle chytá za ruku a svetu opakuje slová 

Márie z Kány: „Urobte všetko, čo vám povie.“ 

 - Keď mnohí pochybujú v Boha a v život večný, ona 

hovorí, že si je istá, že po svojej smrti stretne päť tisíc osôb, 

ktorým pomohla umrieť s vedomím, že sú milovaní! 

 Celý jej život bol svedectvom skutkov telesného 

i duchovného milosrdenstva. Môže to nepočuť človek, ktorý 

má v srdci čo i len odrobinku viery? Môžu nevidieť či 

nechápať, že Matka Tereza z Kalkaty je smerovkou k Bohu? 

 Duchovné dedičstvo, ktoré nám zanechala Matka 

Tereza, celkom zapadá do Ježišových slov z Matúšovho 

Evanjelia: „Veru, hovorím vám: Čokoľvek ste urobili 

jednému z týchto mojich najmenších bratov, mne ste 

urobili“ (Mt 25, 40). 

 Matka Tereza veľmi často opakovala, že: „Najväčšou 

chorobou vo svete nie je tuberkulóza ani malomocenstvo, 

ale nedostatok lásky, starostlivosti o druhého človeka ako aj 

presvedčenie, že chorý človek je nepotrebný nikomu. 

Fyzické bolesti možno liečiť rôznymi liekmi, ale samotu, 

zúfalstvo a nedostatok nádeje možno liečiť jedine láskou.“ 

 Mnoho ľudí na svete umiera z nedostatku krajca 

chleba, avšak oveľa viac umiera z nedostatku lásky. 

 Chudoba na Západe je špecifickým druhom biedy - 

nie je to len bieda zapríčinená samotou, ale tiež nedostatok 

duchovného života. Hlad po láske je rovnaký ako hlad po 

Bohu. 

 Nám sa často zdá, že ak dávame biednym veci alebo 

našu prítomnosť, dávame seba. Z časti je to pravda, ale títo 

ľudia - ako hovorí Matka Tereza, učia nás láske. Nám sa len 

zdá, že my čosi im dáme. Oni nám pripomínajú Božie 

Milosrdenstvo, Krista; pripomínajú nám, že máme tak ako 

On, ako oni, niesť svoj kríž a ... Milovať! 

 Svätý Otec po smrti Matky Terezy, počas modlitby 

„Anjel Pána“ pripomenul jej slová: „Ovocím modlitby je 

viera, ovocím viery - láska, ovocím lásky - služba, a ovocím 

služby - pokoj.“ 

B. Rudnický SAC 
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Prečo končí rok? 
 

 Keď som bola malá, kládla 

som si rôzne otázky. Všetko, čomu 

som nerozumela, čo som nechápala, 

som si predstavovala po svojom. Keď 

som dávala rodičom otázky 

nekonečného typu „prečo?“, nikdy 

som sa neuspokojila s odpoveďou, 

vždy nasledovalo ďalšie prečo a prečo. 

Na každú ich odpoveď som kládla 

ďalšiu otázku. Vždy, keď sa rok končí, 

spomeniem si na to, ako som sa pýtala: 

„Prečo to tak musí byť? Kam ide starý 

rok?“ Mama mi na to odpovedala, že 

starý rok už dokraľoval a musí dať 

žezlo novému. Ja som sa pýtala: „Ale 

prečo? Prečo nemôže znova vládnuť 

starý rok?“ Odpoveď na moju otázku 

znela: „Starý rok by chcel ešte 

kraľovať, veď aj s novým vždy na 

prelome rokov zápasia, ale vždy vyhrá 

nový rok. Starý rok je už starý, 

nevládze a nový rok je mladý, má veľa 

sily.“ „Ale prečo? Čo ak by raz vyhral 

starý rok? Veď nie všetci sú so silou 

na tom rovnako. Čo ak by predsa 

vyhral starý rok?“ Spomínam si, že 

mama sa smiala, darmo sa snažila 

vysvetliť mi, že to tak jednoducho 

musí byť, ja som si mlela svoje. Deti si 

kladú rôzne otázky, často také, ktoré 

by si dospelí nikdy nekládli, zdajú sa 

im byť samozrejmé. V detskej mysli sa 

však premieta veľa otázok, na ktoré im 

ani dospelí nevedia odpovedať. Dnes 

viem, že roky spolu nezápasia, nebijú 

sa, len jednoducho nasledujú časovo 

za sebou, lebo to tak je od nepamäti. 

Na nich sú postavené celé dejiny, celý 

svet. Po Kristovom narodení sa 

počítajú roky smerom hore. Od 

Ježišovho narodenia prešlo približne 

2004 rokov, preto má nový rok číslo, 

alebo ak chcete meno 2004. Ak sa 

budete raz príliš veľa vypytovať 

svojich rodičov rôzne otázky, 

nevzdávajte sa, ak nebudú chcieť 

odpovedať, pýtajte sa ďalej a ďalej, 

veď kto sa veľa pýta, veľa sa dozvie. 

Tu však zistíte, že ani dospelí nevedia 

všetko. 

 Do nového roku 2004 vám 

deti želám veľa zdravia, lebo to je 

v živote najdôležitejšie, veľa lásky, 

lebo bez nej je človek v duchu 

osamelý, ďalej veľa, veľa radosti 

a najviac Božie požehnania. Ak toto 

všetko budete mať, budete mať 

i šťastie, ktoré ľudia často hľadajú 

a neuvedomujú si, že šťastie pramení 

v láske. A prečo? Spýtajte sa na to 

svojich rodičov. Na túto otázku vám 

určite budú vedieť odpovedať. 

A prečo?  

 

M.K. 

 

Veľká vďaka za nácviky jasličkovej slávnosti patrí Gabike Spustovej, ktorá svojou trpezlivosťou dokázala za krátky čas 

s deťmi nacvičiť pekný program. 

M.K. 
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Klub darcov 

nadácie REVIA 
 

 Milí priatelia, spoluobčania, 

 

 detské ihriská, rodinné centrá, športové turnaje, 

tvorivé dielne, či iné aktivity pre deti, divadelný festival, či 

festival chrámových zborov, prezentácie vín a udržiavanie 

tradícií na Malokarpatskej vínnej ceste, rekonštrukcie 

ihrísk, historických objektov, pomoc sociálnym skupinám, 

starostlivosť o životné prostredie, atď... - všetky tieto akcie 

sa uskutočnili v regióne aj s podporou Malokarpatskej 

komunitnej nadácie REVIA a všetkých jej dobrovoľníkov, 

ktorí sa snažia pomôcť alebo spríjemniť voľný čas.  

Máme veľa príležitostí a spôsobov, ako minúť svoje 

peniaze. Tak prečo by sme ich nemohli vrátiť späť do 

komunity, miesta kde žijeme, pre dobro viacerých 

občanov? 

 

 Spoločnosť Orange Slovensko a Slovenská 

Sporiteľňa ponúkli príležitosť pre Asociáciu komunitných 

nadácií Slovenska, ktorej členom je aj komunitná nadácia 

REVIA, založiť Kluby darcov v mieste ich pôsobenia 

a rozvinúť projekt, ktorý podporuje myšlienku darovania. 

Jedná sa o klub fyzických osôb, ktoré sa rozhodnú darovať 

finančné prostriedky na projekty obyvateľov 

prostredníctvom nadácie. Ak darca prispeje sumou 

1000 Sk, rovnakou sumou ako darca, po tisíc korún prispejú 

aj Orange Slovensko a Slovenská Sporiteľňa. Maximálna 

suma, ktorú dá Orange Slovensko na jedného darcu je 

5000 Sk a súčasne 50 000 Sk pre jednu komunitnú nadáciu, 

rovnako aj Slovenská Sporiteľňa. 

 Poslaním Malokarpatskej komunitnej nadácie 

REVIA je rozvíjať darcovstvo, aby obyvatelia získali 

pozitívny vzťah k regiónu a mali pocit spoluzodpovednosti 

za kvalitu života v ňom. V rokoch 1977-2003 nadácia 

poskytla 4 119 896 Sk na dobrovoľnícke neziskové aktivity 

obyvateľov, ktoré riešili problémy a potreby, ale aj ich 

krásne nápady a myšlienky. 

 

Prečo darovať prostredníctvom nadácie REVIA? 

- Vyzbierané finančné prostriedky sa 3-krát zhodnotia. 

Vďaka partnerstvu REVIE so spoločnosťami Orange 

Slovensko a Slovenskou Sporiteľňou zostanú v regióne 

pre potreby obyvateľov a budú použité na ich neziskové 

projekty. 

- Revia podporuje ľudí a dobrovoľnícke organizácie, ktoré 

riešia miestne problémy a uprednostňujú verejný 

prospech pred osobným. 

- Prispievatelia nad 1000 Sk sa budú môcť zúčastniť 

rozhodovacieho procesu výberu podporených projektov. 

- Projekt bude trvať do augusta 2004 a výber podporených 

projektov sa uskutoční v septembri 2004. 

- Celý projekt bude zviditeľnený, darcovia budú 

prezentovaní na verejnosti. 

 

Myšlienka Matky Terezy, pre ktorú sa filantropia stala 

poslaním, nech nám ukáže tú správnu cestu... 

„Nemôžeme robiť veľké veci, iba malé s veľkým srdcom.“ 

 

Prosíme, šírte túto myšlienku aj medzi svojimi priateľmi, 

aby sa život okolo nás stal krajším a lepším. 

 

Pri akýchkoľvek otázkach nás prosím kontaktujte na 

infolinke 0905 960 797. 

 

Finančný príspevok je možné poslať na číslo účtu: 

0182134287/0900. 

 

Drahoslava Finková, Zuzana Frnová 

REVIA - Malokarpatská komunitná nadácia  

www.revia.sk 

 

Jubilant - Viliam Turčány 
 

 V minulom roku sa náš vzácny 

rodák - básnik Viliam Turčány - dožil 

okrúhleho životného jubilea 75. rokov. 

Pri tejto príležitosti usporiadala 

Knižnica Juraja Fándlyho, Mesto 

Trnava a Obecný úrad Suchá nad 

Parnou v pondelok 10. novembra 

stretnutie s básnikom v Zrkadlovej 

sieni Divadla J. Palárika v Trnave. 

Pani Michaela Jurovská - literárna 

kritička v úvode zhodnotila dielo 

jubilujúceho Viliama Turčányho. 

Večer dopĺňali umeleckým prednesom 

Mária Jedľovská a Ján Kuráň 

s doprovodom huslí a gitary. 

 Jubilanta pozdravili hostia 

z Ministerstva kultúry, Spolku 

slovenských spisovateľov, vice-

primátor mesta Trnavy, riaditeľka 

knižnice a rodáci spolu so starostom 

obce p. Ľudovítom Štefánkom a p. 

farárom Petrom Cibirom. S hudobným 

pozdravom vystúpil Spevácky zbor 

suchovských žien pod vedením 

dirigenta p.Zefirína Hečku. Prítomní 

boli aj doc. Jozef Ilavský, Stanislav 

Jarábek a Milan Macho - čestní 

občania obce.  

 A na záver sa zrkadlovou 

sieňou rozliehal hlboký, pokojný hlas 

nášho jubilanta. Bez recitácie veršov 

Jána Hollého v staroslovienčine si 

Viliama Turčányho  ani nevieme 

predstaviť. Prežili sme jeden z tých 

zriedkavých večerov, uvedomujúc si, 

že sú ešte ľudia, ktorí napriek svojej 

hlbokej múdrosti, zostávajú vo svojom 

vnútri pokorní, vďační, vedomí si, že 

všetko čo sú a čo majú, dostali od 

Boha. Stretnúť človeka akým je 

Viliam Turčány, patrí v tomto 

uponáhľanom živote medzi vzácne 

chvíle. O to viac sme vnímali jeho 

skromnosť, jeho stálu spätosť 

s rodičmi, rodiskom, rodákmi.  

 

H.T. 
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Bohoslužby na január 
Sv. omše v týždni 

(Rozpis sv.omší je orientačný, rozhodujúce sú farské oznamy) 

 Suchá – utorok - piatok 18.00; 

 Košolná - streda 17.00; Zvončín - štvrtok 17.00 

 

Sv. omše v nedeľu a vo sviatok 

  1. januára – Slávnosť Panny Márie Bohorodičky 
  Nový rok, začiatok občianskeho roku 

 Košolná   7.30 Zvončín 9.00  Suchá 10.30 

  2. januára – 1. piatok v mesiaci,  
 Suchá 18.00 

  3. januára – 1. sobota v mesiaci,  
 Suchá 7.30 

  4. januára – 2. nedeľa po narodení Pána 

 Zvončín 17.00 v sobotu večer s platnosťou na nedeľu 

 Suchá 7.30 a 10.30;  Košolná 9.00 

  6. januára – Zjavenie Pána - Traja Králi (G+M+B) 
 Košolná 18.00 v pondelok večer s platnosťou na sviatok 

 Suchá 7.30 a 10.30;  Zvončín 9.00 

11. januára – Krst Krista Pána, 1. Cezročná nedeľa 

 Košolná 17.00 v sobotu večer s platnosťou na nedeľu 

 Suchá 7.30 a 10.30;  Zvončín 9.00 

18. januára – 2. nedeľa v Cezročnom období 
 Zvončín 17.00 v sobotu večer s platnosťou na nedeľu 

 Suchá 7.30 a 10.30;  Košolná 9.00 

25. januára – 3. nedeľa v Cezročnom období 
 Košolná 17.00 v sobotu večer s platnosťou na nedeľu 

 Suchá 7.30 a 10.30;  Zvončín 9.00 

 

 

Št   1 Nový rok - Panny Márie Bohorodičky 

Pi   2 Bazil Veľký 
So   3 Najsvätejšie meno Ježiš 

Ne   4 2. nedeľa po narodení Pána 

Po   5 Telesfor, pápež 

Ut   6 Zjavenie Pána – Traja králi 
St   7 Rajmund z Peňafortu, kňaz 

Št   8 Severín, rehoľník 
Pi   9 Marcelín a Julián, mučeníci 
So 10 Agatón, pápež 

Ne 11 Krst Pána, 1.  nedeľa v Cezr. období 

Po 12 Ernest, mučeník 

Ut 13 Hilár, biskup, učiteľ Cirkvi 

St 14 Félix, kňaz, mučeník 

Št 15 Pavol, pustovník 
Pi 16 Marcel I., pápež 
So 17 Anton, opát 

Ne 18 2.  nedeľa v Cezročnom období 

Po 19 Márius a spoločníci, mučeníci 

Ut 20 Fabián, pápež, mučeník 

St 21 Agnesa Rímska, panna, mučeníčka 

Št 22 Vincent, diakon, mučeník 
Pi 23 Ján Almužník, biskup 
So 24 František Saleský, biskup, učiteľ Cirkvi 

Ne 25 3.  nedeľa v Cezročnom období 

Po 26 Timotej a Títus, biskupi 

Ut 27 Angela Marici, panna 

St 28 Tomáš Akvinský, kňaz, učiteľ Cirkvi 

Št 29 Valér, biskup 
Pi 30 Martina, panna 
So 31 Ján Bosco, kňaz 
 

 

FARSKÉ OZNAMY 
JANUÁR 2004 

Vianočné a Cezročné obdobie 
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december v našej farnosti 
Zosnulí: 

+   1.12., Jozef Balcirák, Košolná, 48.r. 

+ 14.12., Vojtech Belica, Košolná, 71.r.  

+ 18.12., Jozefína Císarová, Zvončín, 70.r. 

+ 26.12., Ignác Brestovanský, Suchá, 92.r. 

+ 27.12., Gustáv Bartoš, Suchá, 59.r. 

+ 26.12., Ján Taliga, Trnava, 

Pokrstení: 

*26.11.2003, Nina Krišková, Suchá 

*27.11.2003, Ema Zelenská, Zvončín 

 

Výročia, 

významné cirkevné akcie 
2.1. biskupská vysviacka Mons. Pavol 

Hnilica, SJ, (1951), Rím 

6.1.  biskupská vysviacka Mons. Dominik 

Hrušovský, arcibiskup,  bývalý apoštolský 

nuncius v Minsku (Bielorusko), (1983) 

6.1. biskupská vysviacka Mons. Ján Babiak, 

diecézny biskup (2003), Prešov 

6.1. biskupská vysviacka Mons. Milan Šášik, 

biskup, apoštolský administrátor pre 

Mukačevskú eparchiu. (2003) 

18.-25.1. týždeň modlitieb za jednotu kresťanov 

30.1. biskupská vysviacka Mons. Bernard 

Bober, pomocný biskup (1993), Košice 

  


